
 

Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 11. december 2019 

kl. 17.00 – 19.30  

Julefrokost fra kl. 18.45  

Forældrerepræsentanter: Ellen Jensen (formand) 
Joan Christensen (næstformand) 
Anette Haslund 
Mikkel Kruse 
Mona Kjær Nielsen 
Signe Bloch-Krarup 
Tanja Terndrup 

Mor til Jonas i L-klassen 
Mor til Anton i Y-klassen 
Mor til Tobias i Y-klassen 
Far til Frederik i M-klassen 
Mor til Sebastian i Z-klassen 
Mor til Alexander i B-klassen 
Mor til Dicte i M-klassen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum/Helle Potoppidan 
 

 

Afbud: Mikkel Kruse  

 

 

1. punkt 
3 min /17.00 

Godkendelse af referat fra 20. november 2019 (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Referatet kan ikke laves om, men er der indhold eller passager, som 
skolebestyrelsesmedlemmer ikke er enig i eller ønsker tilføjelser til, så kan 
tilføjelser/ændringer laves under dette punkt.  
 

Bemærkninger: Ingen 
 
 

Beslutning: Godkendt 
 
 

 

2. punkt 
5 min / 17.05 

Opfølgning på punkter fra sidste møde (5 min) 
 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 



 

Bemærkninger: Opfølgning ift. forældrearrangementer:  
Der er mulighed for oplæg om ”seksualitet og pubertet” kl.18.30-21.00 2/3, 4/3 eller 
5/3. 
Undertemaer kunne være: egne grænser og andres grænser, håndtering af 
fysiologiske ændringer, når ens funktionsniveau ikke er alderssvarende.  
 
Opfølgning ift. arbejdsdagen: 
Uffe, Joan og Ellen mødes ang. planlægning af arbejdsdagen. 

Beslutning: Forældrearrangementet bliver mandag den 2/3 kl.18.30-21.00 med Charlotte 
Voetmann. 
Vi lægger os fast på formen, når vi ved, hvor mange der kommer. 
Udvalget mødes igen og planlægger videre. 
 
Arbejdsdagen bliver fredag den 20/3 2020 

 

3. punkt 
25 min/ 17.10 

Udmøntning af besparelse i budget 2020 er nu politisk besluttet 

Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er dels information om besluttede besparelser og dels 
beslutning om evt. handling – skal skolebestyrelsen reagerer på besparelserne? 
 
Politikerne lagde i sommer op til en besparelse på kr 5 mio. på det "specialiserede" 
område i budget 2020. I forbindelse med høringssvaret fra skolebestyrelsen, så var 
dilemmaet dengang, at der ikke var politisk svar på udmøntningen af 5. mio. kr. – og 
konsekvensen kunne være lige fra besparelse via færre børn i specialtilbud / flere 
børn inkluderet i almenskolen til differentierede besparelser (hvor Dybkær 
Specialskole kunne få en højere besparelsesprocent end andre specialtilbud).  
 
Der er nu kommet en politisk beslutning på udmøntning af de kr. 5 mio.  
Fra skoleafdelingen skriver de: 
Politikerne har nu besluttet, at der er reduktion i taksterne til alle inklusionscentrene 
på 3,4% som træder i kraft 1. januar 2020. 
 
Endvidere er der indarbejdet en reduktion i tildelingen, i forhold til de elever som har 
dispensation for skoledagens længde. Dette træder i kraft med virkning fra 1. august 
2020. Reduktionen sker med afsæt i en model, der indenfor nogle timekategorier 
tager højde for omfanget af elevernes reduktion i timetal. Der reduceres med 40% af 
tildelingen i forhold til andelen af den enkelte elevs timereduktion. 
 

- Status på den præcise konsekvens af politiske beslutning 
- Drøftelse 
- Beslutning om evt handling 

 
Bemærkninger: Se punkt 4 

 

Beslutning: Se punkt 4 
 

 

4. punkt 
10 min/17.35 

Harmonisering af takster på specialområdet 



Ansvarlig: Uffe 

Sagsfremstilling: Harmonisering af takster (økonomisk tildeling) til inklusionscentrene. 

Dette er et arbejde der foregår lige nu, og en arbejdsgruppe skal komme med et 
konkret forslag/udkast i slutningen af januar måned. Om dette får betydning for 
Dybkær Specialskole er uklart, men risikoen for lavere takst er til stede. Holdningen i 
ledelsen er, at en evt. lavere takst skal følges op af en (politisk) beslutning om hvor 
pengene skal findes.  
 
Status 
Evt. drøftelse 
 

Bemærkninger: Punkt 3 og 4 drøftes samlet. 
 
3,4 % besparelse – ca. 1 million:  
Pga. det antal elever, vi har på nuværende tidspunkt (ca. 100), ser det ud til, vi får et 
overskud i 2020, hvorfor vi kan håndtere besparelsen på 1 million. 
Drøftelser omkring konsekvenser, hvis skolen har lukket i 2-3 uger i sommerferien. 
 
Reduktion i tildeling til elever, der har reduktion af skoledagens længde: 
Dybkær Specialskole arbejder altid ud fra en præmis om, at eleverne så vidt muligt 
skal i skole. Vi har nogle få elever i hver afdeling, som har reduceret timetal. 
 
Harmonisering af takster: 
Vi kan have en bekymring ift. at have differentierede takster, da udfordringen med 
at lave individuelle vurderinger kan blive sårbart.  
  

Beslutning: 
 

Vi inviterer politikerne og beskriver den øgede kompleksitet, omkring de elever, vi 
får visiteret pt. og hvilke konsekvenser disse besparelser kan have.  
Vi nedsætter et udvalg: Joan, Tanja, Ellen og Uffe, som skal beskrive ovenstående ud 
fra Dybkær specialskoles perspektiver. Det præsenteres på skolebestyrelsesmødet 8. 
januar. 

 

5. punkt 
15 min /17.45 

Skolebestyrelsens temadag 

Ansvarlig: Ellen 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er, at drøfte og evt. beslutte indhold til skolebestyrelsens 
temadag 1. april 2020.  
 
Indtil nu er der kommet følgende forslag: 
- Hvad er faglighed på Dybkær Specialskole.  
- Elevplansarbejdet – hvad er resultatet blevet. 
- Revidere skolens principper. 
 
 

Bemærkninger:  

Beslutning: Punktet udskydes. Hvert bestyrelsesmedlem kommer med et emne til næste 
bestyrelsesmøde, som kan være relevant ift. skolebestyrelsens temadag. 

 

 



6. punkt 
20 min /18.00 

Evalueringer  
 

Ansvarlig: Helle/Ane 

Sagsfremstilling: Vi ønsker, at både skole og forældre oplever gode meningsfulde møder og 
arrangementer. Formålet med punktet er, at skole og forældre samstemmer og 
eventuelt justerer til.  

- I uge 49 havde vi julearrangement i alle afdelinger. Hvordan opleves 
arrangementerne? 

- Over det sidste år, er der holdt skole/hjemsamtaler på baggrund af den nye 
elevplan. Elevplanen er endnu ikke helt færdig. Hvordan oplevedes 
skole/hjemtalerne her i efteråret? 

 

Bemærkninger: Julearrangementer:  
Det sociale liv omkring vores børn er fortsat vigtigt og vi vil gerne støtte op omkring 
traditionerne med julefest og det fællesskab, det giver. 
Elevplanen:  
Fortsat god feedback på dokumentationen gennem video og billeder, som beskriver 
elevernes læreprocesser. Det er et godt udgangspunkt for skole/hjem-samtalen. 
Det er tydeligt, at det er nogle nye arbejdsgange, hvorfor personalet fortsat skal 
arbejde med at blive trygge ved at bruge de nye platforme og det tekniske arbejde, 
som ligger til grund for dette. 

Beslutning: Vi fortsætter med at prioritere julearrangementer. 
Vi arbejder videre med elevplanen og skole/hjem-samtalerne. 

 

7. punkt 
20 min /18.20 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 
 

Ellen er i gang med at lave et oplæg omkring, hvad skolebestyrelsens arbejde er. Det 
tages op på temadagen.   
Ellen minder om, at mødepligten er vigtig. 

Ledelse 
 
 

- Kvalitetsrapport – hvad og hvordan 
Uffe og Ellen laver et udkast og tager det med til bestyrelsesmødet i januar. 

- Elevernes ”bøger”. Kan vi fortsætte med dem? (På baggrund af kort drøftelse på 

sidste møde). 

Tilbagemeldingen på kontaktbogen er, at vi fortsat kan bruge bøgerne til at 
beskrive aktiviteter fra undervisningen. Alternativt kan man skrive via AULA, 
hvis der er personfølsomme oplysninger. 

- Garderober i klasserne i junior (På baggrund af kort drøftelse på sidste møde) 
Pt. er der ikke mulighed for at ændre på garderoberne. Vi ved godt, det ikke 
er den bedste løsning, men vi har pladsmangel. 

- Trivselspolitik 

Vi udskyder strategi-arbejdet til næste skoleår, da vi har mange 
indsatsområder, som vi gerne vil være færdige med, inden vi fordyber os i 
nye områder.  

 
 

Medarbejdere 
 

 

 



8. punkt 
3 min /18.40 

Evt. 
 

  
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2019-2020 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 14/8-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 25/9-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 20/11-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 11/12-19 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 8/1-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole Kvalitetsrapport 
 
”Hvad vil skolebestyrelsen være kendt 
for” jf. punkt på skolebestyrelsesmøde 
25/9. 

Onsdag 5/2-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/3-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 1/4-20 12.00-20.00 Temadag  

Onsdag 13/5-20 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


